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Pluimveehouderij  -  Economische doorlichting

De pluimveehouderij staat in ons land voor belangrijke uitdagingen, bijvoorbeeld op het 
vlak van stikstof, dierenwelzijn en fyto-sanitaire aangelegenheden (vogelgriep, 
salmonella…). De gevraagde inspanningen van de sector zijn kostenverhogend, maar 
daartegenover staat dat die extra kosten niet kunnen worden doorgerekend naar de 
consument. Nochtans bleek uit een PANO-reportage dat de Vlaming veel belang hecht 
aan bijvoorbeeld dierenwelzijn en in enquêtes wel aangeeft bereid is hiervoor een 
meerprijs te betalen, maar daar als consument doorgaans niet naar handelt. In Pluimvee, 
het blad van de pluimveefederatie, doet voorzitter Danny Coulier een oproep om de 
sector door te lichten op economisch vlak. Bedoeling is om de knelpunten van het 
verdienmodel bloot te leggen en aan te tonen waar de winsten in de sector blijven 
plakken.

1. Zal de minister gevolg geven aan de oproep van de pluimveefederatie om een 
onderzoek op te starten dat de hele pluimveesector (van opfok over producenten tot 
handel, slachterijen, verwerking en retail) doorlicht?

2. Zal daarbij bijzondere aandacht gaan naar de knelpunten binnen het verdienmodel 
voor de pluimveehouders en naar de realisatie van toegevoegde waarde of winsten in 
de andere schakels van de ketting van de pluimveesector?

3. Werd deze oefening in het verleden al gemaakt, eventueel op kleinere schaal?

Zo ja, wanneer, en wat waren de resultaten en conclusies?

4. Vanuit Europa werd vorig jaar aangegeven op termijn de uitfasering van de 
kooihuisvesting aan te gaan voor kippen. Binnen het Vlaamse regeerakkoord wordt 
bepaald dat zulke ingrepen moeten worden geflankeerd door een economische 
impactanalyse, overleg met de sector, het voorzien van vergoedingen en een 
voldoende lange overgangstermijn. 

Zal er met het oog daarop ook al werk worden gemaakt van een economische 
impactanalyse van de afschaffing van de kooihuisvesting voor kippen in Vlaanderen?
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1-2.Op dit moment zijn er vanuit de overheid geen plannen om te starten met een 
economische doorlichting van de gehele pluimvee keten. Indien de sector en keten zelf 
het initiatief nemen om dit op te starten, kan er vanuit de overheid meegewerkt 
worden. In een aantal andere sectoren is zo via de opstart van een Branche Organisatie 
wel reeds een stap gezet om een keten breed verdienmodel te ontwikkelen. Ook voor 
de pluimveesector is dit een mogelijkheid.  

3. Een dergelijke allesomvattende economische doorlichting werd nog niet gemaakt in 
het verleden.

Op kleinere schaal en met focus op alternatieve verdienmodellen werd het 
demonstratieproject ‘De Andere Kip’ uitgevoerd in de periode 2018-2019. De focus 
van dit project lag op het demonstreren hoe in Vlaanderen een alternatieve vleeskip 
vanuit een coöperatieve samenwerking in de markt kan worden gezet. Er werd hierbij 
gewerkt rond teeltechnieken, dierengezondheid, ketenontwikkeling, bedrijfseconomie 
en vermarkting. Vanuit alle schakels in de keten bleek er grote interesse te zijn in het 
project en de potentiële uitkomst. Er bleek potentieel te zijn voor een alternatieve kip 
op voorwaarde dat de landbouwer de meerkosten vergoed krijgt vanuit de retail en de 
consument.

Daarnaast werd in het Landbouwrapport van 2018 bijzondere aandacht besteed aan 
de uitdagingen van de Vlaamse landbouw- en tuinbouwsector. Hierbij werd voor 
diverse sectoren, waaronder ook voor de pluimveesector, een SWOT opgemaakt op 
basis van de resultaten van een workshop met landbouworganisaties, 
sectororganisaties, onderzoeksinstellingen, het maatschappelijke middenveld en de 
overheid. Het rapport kan geraadpleegd worden op de cijferwebsite van het 
Departement Landbouw en Visserij 
(https://landbouwcijfers.vlaanderen.be/landbouwrapport-lara-2018-uitdagingen-
voor-de-vlaamse-land-en-tuinbouw).

4. De economische impactanalyse over de uitfasering van de verrijkte kooihuisvesting in 
Vlaanderen gebeurt in opdracht van minister Weyts. Voor een stand van zaken en het 
resultaat van deze analyse moet ik dan ook door verwijzen naar mijn collega.
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